
Høringssvar på Helse- og omsorgsplan Del 2 for Indre Fosen kommune 2020 – 
2030, fra Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne. 
 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker å komme med følgende 
høringssvar. 
 

Rådet mener planen del 2 er ambisiøs og har mange gode momenter, men vi mener 
en del punkter ikke vektlegges nok i planen. Når det kommer til punkt 1.1, som 
omhandler digitalisering og velferdsteknologi, stiller vi spørsmål om hvordan denne 
gruppen som vi representer skal kunne ta del i den digitale utviklingen og 
velferdsteknologien på lik linje med kommunens øvrige innbyggere.  

I planens punkt 1.3 vedrørende tidlig innsats og forebygging står det at «eldre skal ha 
mulighet til å være mest mulig selvhjulpne, også når de mottar helse- og 
omsorgstjenester.» Her mener vi at det er viktig at mennesker med nedsatt 
funksjonsevne også nevnes. Videre ønsker vi at mestringsteamet som skal etableres 
i kommunen skal gjennomføre hjemmebesøk både hos eldre og mennesker med 
nedsatt funksjonsevne.  

Under planens punkt 1.4 vedrørende helse- og familietjenestene reagerer rådet på 
nedlegging av Råkvåg utekontor. Vi mener tjenester som vaksinering og 
blodprøvetaking, samt eventuelle andre tjenester som kan tilbys ved et utekontor, bør 
opprettholdes. 

Under planens punkt 1.5 vedrørende omsorgstjenestene mener vi at kommunenes 
dagtilbud for hjemmeboende personer også må gjelde personer med nedsatt 
funksjonsevne. Målsettingen om at eldre skal få næringsrik mat som ser, smaker og 
lukter godt mener vi også bør gjelde denne gruppen. Samtidig ønsker vi å fremheve 
viktigheten av at det er nok personale til stede ved måltider, slik at alle brukere får 
den assistansen de trenger.  
Det er bra at kommunen har et mål om at innbyggere med funksjonsnedsettelse skal 
behandles på lik linje med andre og skal sikre gode helse- og omsorgstjenester. Da 
mener vi at kompetanseheving av ansatte må prioriteres, da økt bemanning alene 
ikke løser problemet. Kompetansen må også styrkes dersom brukerne skal kunne få 
et godt tilbud.  
Rådet mener at målet om at alle som har behov for det skal få et helhetlig pleie- og 
omsorgstilbud gjennom hele døgnet er bra. Samtidig er vi kritiske til å plassere 
ungdommer med nedsatt funksjonsevne sammen med eldre brukere.  

Rådet vil også trekke fram punkt 1.7 om heltidskultur. Når det gjelder målsettingen 
om å redusere sykefravær, uførhet og tidlig pensjonering vil vi framheve viktigheten 
av å lytte til de ansattes meninger og forslag, for på denne måten å kunne tilpasse 
ansattes arbeidssituasjon og redusere sykefraværet. 



I planen del 2 som omhandler struktur og organisering lurer rådet på hvordan 
bemanningen blir ved et omsorgssenter med hdo i forhold til dagens bemanning på 
et aldershjem.  

I vårt høringssvar til planens del 1, poengtere vi at disse utfordringene og 
samspillene er viktige å ha i fokus: 

-  God kvalitet på tjenestene, med rett utdanning til de ansatte. 
- Viktig å ha tid nok til å kunne utøve sin fagkompetanse. 
- Større bruk av frivilligheten og et godt samspill med lag og organisasjoner. 
- Det er godt å ha gode rutiner og systemer, men det er også innimellom godt for 
brukerne å kunne få andre opplevelser og impulser, eksempelvis komme seg ut på 
tur, dra på kino, konserter eller lignende. 
- Gode avlastningsmuligheter for nær familie og brukeren er viktig. Dette vil kanskje 
bli enda viktigere i fremtiden. 
- Innen BOA har de pårørende sett viktigheten av leasingsystemet. Dette gir brukerne 
en god mulighet til å komme seg litt ut i nærmiljøet. 
- Støttekontaktordninga er en viktig ressurs som gir brukeren, de pårørende og 
kommunen mye tilbake i forhold til tjenestekostnaden. 

Disse punktene mener vi i aller høyeste grad også må gjelde for del 2. 
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